
 

PROTOKÓŁ Nr LIX/2023

z SESJI RADY MIASTA odbytej w dniu 22  czerwca 2023 r.

Sesję rozpoczęto o godz. 13.00.

W sesji udział wzięło 19 radnych na ogólna liczbę 23.

1. Otwarcie Sesji.

2. Zmiany, uzupełnienia porządku obrad.

3. Zatwierdzenie protokołu z Sesji Rady Miasta z dnia 25 maja 2023 r.

4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5. Skargi, wnioski i petycje wpływające do Rady Miasta.

20/LIX/2023  -  rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  weryfikacji  dotychczasowego  sposobu

gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie Siemianowice Śląskie. 

21/LIX/2023 - odmowy wstrzymania wykonania uchwały Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 

29 września 2022 r. w sprawie uchwalenia "Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

miasta Siemianowice Śląskie"

6. Raport o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok.

a. przedstawienie raportu o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za rok 2022

b.  debata nad raportem

c.  podjęcie uchwały 1/LIX/2023 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice           

Śląskie wotum zaufania

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia

komunalnego

a.  odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich o wykonaniu budżetu

Miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi

Miasta za 2022 rok

b.  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach  o  przedłożonym  przez

Prezydenta Miasta Siemianowice  Śląskie  sprawozdaniu z wykonania  budżetu za  2022 rok wraz

z informacją o stanie mienia komunalnego

c.  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach  w  sprawie  zaopiniowania

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich

d. podjęcie uchwał w sprawie:
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2/LIX/2023 – rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Siemianowice Śląskie za 2022

rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok

3/LIX/2023 –  udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie

8. Podjęcie uchwał.

18/LIX /2023 - zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 – 2038

19/LIX/2023 - zmian budżetu miasta na 2023 rok

4/LIX/2023- przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  

w Siemianowicach Śląskich za 2022 rok

5/LIX/2023-  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  mieszkaniach  chronionych

treningowych na terenie miasta Siemianowice Śląskie

6/LIX/2023-  wyrażenia  zgody  na pierwszeństwo nabycia dotychczasowemu najemcy lokalu garażowego

nr  ..  o  pow.  użytk.  15,43m2  usytuowanego  w  obrębie  nieruchomości  położonej  w rej.  ul.  Fabrycznej,

stanowiącej  działkę  nr  55-2782/275  o  pow.  4514m2,  zapisanej  w  księdze  wieczystej  KA1I…………….

z  jednoczesnym oddaniem w  użytkowanie  wieczyste  ułamkowej  powierzchni  gruntu  wynoszącej  1/115

części, przynależnej do tego garażu 

7/LIX/2023-  wyrażenia  zgody  na pierwszeństwo nabycia dotychczasowemu najemcy lokalu garażowego

nr  ..  o  pow.  użytk.  15,43 m2 usytuowanego w obrębie  nieruchomości  położonej  w rej.  ul.  Fabrycznej,

stanowiącej  działkę  nr  55-2782/275  o  pow.  4514m2,  zapisanej  w  księdze  wieczystej  KA1I………………..

z  jednoczesnym oddaniem w  użytkowanie  wieczyste  ułamkowej  powierzchni  gruntu  wynoszącej  1/115

części, przynależnej do tego garażu 

8/LIX/2023-  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony , nieruchomości gruntowej o powierzchni 800m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta  Siemianowice  Śląskie,  będącej  fragmentem   działki  geodezyjnej  nr  45-29/4,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy Wiejskiej, z przeznaczeniem na ogródek przydomowy 

9/LIX/2023-wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowej o powierzchni  460m2, stanowiącej własność

Gminy Miasta Siemianowice Śląskie, będącej fragmentem działki geodezyjnej  nr 21-4165/293,położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy Wróbla, z przeznaczeniem na ogródek działkowy 

10/LIX/2023 -  uchwalenia  zmiany  "Miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru

położonego przy ulicy Zwycięstwa w Siemianowicach Śląskich". 

11/LIX/2023 -  przyjęcia  Wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  gminy

Siemianowice Śląskie na lata 2023-2028 /wraz z autopoprawką/
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12/LIX/2023 -  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu

Lecznictwa Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

13/LIX/2023 -  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu

Terapii Uzależnień i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

14/LIX/2023 -  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowej o powierzchni 300 m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta Siemianowice Śląskie,  będącej  fragmentem działki  geodezyjnej  nr  21-510/283,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy Oświęcimskiej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

15/LIX/2023 -  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowej o powierzchni 499 m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta  Siemianowice  Śląskie,  będącej  fragmentem  działki  geodezyjnej  nr  43-84/8,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulic Wiejskiej i Rzecznej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

16/LIX/2023 - określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami,

odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka

w  pieczy  zastępczej  lub  opłaty  za  wyżywienie  i  zakwaterowanie  dziecka  umieszczonego  w  zakładzie

opiekuńczo- leczniczym, w zakładzie pielęgnacyjno - opiekuńczym lub w zakładzie rehabilitacji leczniczej

17/LIX/2023 - częściowej zmiany uchwały Nr 600/2023 Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 26 stycznia

2023 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Siemianowicach Śląskich

22/LIX/2023 - częściowej zmiany Uchwały Nr 428/2009 Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 26 marca

2009  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  oraz  szczegółowych  warunków  wypłacania  dodatków  do

wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za

godziny ponadwymiarowe i godzin doraźnych zastępstw oraz wysokości podwyższenia minimalnych stawek

wynagradzania  zasadniczego  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez

Miasto Siemianowice Śląskie.

9. Przyjęcie planu pracy Rady Miasta na II półrocze 2023 r.

10.  Przyjęcie  terminarzy  posiedzeń  i  planów  pracy  Komisji  stałych  Rady  Miasta  na  II  półrocze  

2023 r.

11. Powołanie Komisji Uchwał na II półrocze 2023 roku.

12. Sprawy informacyjne.                                            

13. Zamknięcie obrad Sesji.
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Ad. 1

Otwarcie Sesji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Pan  Adam  Cebula  otworzył  LIX  Sesję  Rady  Miasta  Siemianowic  Śląskich

zwołaną  zgodnie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym

(t. j. Dz. U. z 2023 r.,  poz.  40 z późniejszymi zmianami) i stwierdził,  że na podstawie wykazu obecności

generowanego z systemu Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.

Przywitał:  Prezydenta  Miasta  Pana  Rafała  Piecha, Drugiego  Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Panią  Beatę

Gałecką, Sekretarza Miasta Pana Adama Skowronka, Skarbnika Miasta Panią Katarzynę Chrapek - Rogowską

oraz  Naczelników  Wydziałów,  Kierowników  Referatów,  pracowników  Urzędu  Miasta,  mieszkańców,

radnych, Panią Martę Nowacką Prezes Szpitala Miejskiego w Siemianowicach Śląskich, Panią Hannę Becker

Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Siemianowicach  Śląskich,  Pana  Janusza  Kukloka  Zastępce

Komendanta Straży Miejskiej w Siemianowicach Śląskich, bryg. Jacka Szczypiorskiego Komendanta Miejskiej

Państwowej Straży Pożarnej w Siemianowicach Śląskich.

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, iż w skład Komisji Uchwał wchodzą: Pani Aleksandra Krążek, Pani

Barbara Patyk-Płuciennik, Pan Bartłomiej Pieczykolan, Pan Tomasz Nowara, Pan Łukasz Rosicki.

Ad. 2

Zmiany, uzupełnienia porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował,  że Prezydent Miasta w terminie 7 dni w dniu 12.06.2023r.

skierował pod obrady Rady Miasta następujące projekty uchwał: 

10/LIX/2023  -  uchwalenia  zmiany  "Miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru

położonego przy ulicy Zwycięstwa w Siemianowicach Śląskich"

11/LIX/2023  -  przyjęcia  Wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  gminy

Siemianowice Śląskie na lata 2023-2028

12/LIX/2023  -  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu

Lecznictwa Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

13/LIX/2023  -  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu

Terapii Uzależnień i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

14/LIX/2023  -  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowej o powierzchni 300 m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta Siemianowice Śląskie,  będącej  fragmentem działki  geodezyjnej  nr  21-510/283,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy Oświęcimskiej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

15/LIX/2023  -  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy
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dzierżawy, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowej o powierzchni 499 m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta  Siemianowice  Śląskie,  będącej  fragmentem  działki  geodezyjnej  nr  43-84/8,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulic Wiejskiej i Rzecznej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

Wprowadzenie ww uchwał  do porządku obrad  nie wymagało głosowania.

Radni powyższe projekty uchwał otrzymali. 

Uchwały były przedmiotem obrad Komisji: Polityki Społecznej, Rozwoju Miasta i Inwestycji oraz Finansowo

– Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował,, że Prezydent Miasta w terminie 7 dni w dniu 13.06.2023r.

skierował  pod obrady Rady  Miasta  projekt  uchwały 16/LIX/2023 - określenia szczegółowych warunków

umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub

odstępowania  od  ustalenia  opłaty  za  pobyt  dziecka  w  pieczy  zastępczej  lub  opłaty  za  wyżywienie

 i zakwaterowanie dziecka umieszczonego w zakładzie opiekuńczo- leczniczym, w zakładzie pielęgnacyjno-

opiekuńczym lub w zakładzie rehabilitacji leczniczej

Wprowadzenie ww uchwały  do porządku obrad  nie wymagało głosowania.

Radni powyższy projekt uchwały otrzymali. 

Uchwała była przedmiotem obrad Komisji: Polityki Społecznej, Rozwoju Miasta i Inwestycji oraz Finansowo

– Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Prezydent Miasta w terminie 7 dni  w dniu 14.06.2023r.

skierował pod obrady Rady Miasta projekt uchwały 17/LIX/2023 - częściowej zmiany uchwały Nr 600/2023

Rady  Miasta  Siemianowic  Śląskich  z  dnia  26  stycznia  2023  r.  w  sprawie  utworzenia  Zespołu  Szkolno-

Przedszkolnego w Siemianowicach Śląskich

Wprowadzenie ww uchwały  do porządku obrad  nie wymagało głosowania.

Radni powyższy projekt uchwały otrzymali. 

Uchwała była przedmiotem obrad Komisji: Polityki Społecznej, Rozwoju Miasta i Inwestycji oraz Finansowo

– Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Prezydent Miasta w dniu 16.06.2023r. skierował pod obrady

Rady Miasta projekty uchwał:

18/LIX/2023 – zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 i 19/LIX/2023 – zmian budżetu
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miasta na 2023 rok

 

Wprowadzenie ww uchwał  do porządku obrad  wymagało głosowania.

Radni powyższe projekty uchwał otrzymali. 

Uchwały były przedmiotem obrad Komisji: Polityki Społecznej, Rozwoju Miasta i Inwestycji oraz Finansowo

– Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały nr

18/LIX/2023 – zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038

za              -          19

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uzupełniła porządek obrad o projekt uchwały nr

18/LIX/2023 – zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały nr

19/LIX/2023 – zmian budżetu miasta na 2023 rok

za              -          19

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uzupełniła porządek obrad o projekt uchwały nr

19/LIX/2023 – zmian budżetu miasta na 2023 rok

Przewodniczący  Rady  Miasta  zaproponował  następującą  zmianę  kolejności  procedowania  projektów

uchwał w punkie 8 porządku obrad: rozpoczynając od 18/LIX/2023, 19/LIX/2023

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie zmianę  kolejności procedowania projektów uchwał w

punkcie 8 porządku obrad: 18/LIX/2023,19/LIX/2023
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głosowanie:

za               -          19

przeciw     -           0

wstrzym.   -          0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta zmieniła kolejność procedowania projektów uchwał

w punkcie 8 porządku obrad 18/LIX/2023,19/LIX/2023. 

Ponadto  Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu 19.06.2023 r. Komisja Skarg, Wniosków i

Petycji  złożyła  następujące  projekty  uchwał:  20/LIX/2023  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji

w  sprawie  weryfikacji  dotychczasowego  sposobu  gospodarowania  odpadami  komunalnymi  w  gminie

Siemianowice Śląskie oraz 21/LIX/2023 w sprawie odmowy wstrzymania wykonania uchwały Rady Miasta

Siemianowic Śląskich z dnia 29 września 2022 r.  w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań

i kierunków zagospodarowania miasta Siemianowice Śląskie”

Wprowadzenie ww uchwał  do porządku obrad  wymagało głosowania.

Radni powyższe projekty uchwał otrzymali. 

Uchwały były przedmiotem obrad Komisji: Polityki Społecznej oraz Finansowo – Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały nr

20/LIX/2023  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  weryfikacji  dotychczasowego  sposobu

gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie Siemianowice Śląskie 

głosowanie:

za              -          19

przeciw     -           0

wstrzym.   -          0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uzupełniła porządek obrad o projekt uchwały nr

20/LIX/2023  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  weryfikacji  dotychczasowego  sposobu

gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie Siemianowice Śląskie 
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Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały nr

21/LIX/2023 w sprawie odmowy wstrzymania wykonania uchwały Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia

29 września 2022 r.  w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

miasta Siemianowice Śląskie”

głosowanie:

za              -          19

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uzupełniła porządek obrad o projekt uchwały nr

21/LIX/2023 w sprawie odmowy wstrzymania wykonania uchwały Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia

29 września 2022 r.  w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

miasta Siemianowice Śląskie”

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Prezydent Miasta w dniu 20.06.2023r. skierował pod obrady

Rady  Miasta  projekt  uchwały  22/LIX/2023 -  częściowej  zmiany  Uchwały  Nr  428/2009  Rady  Miasta

Siemianowic  Śląskich  z  dnia  26  marca  2009  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  oraz  szczegółowych

warunków wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowych warunków obliczania

i  wypłacania wynagrodzenia  za  godziny ponadwymiarowe i  godzin doraźnych zastępstw oraz wysokości

podwyższenia  minimalnych  stawek  wynagradzania  zasadniczego  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach

i placówkach prowadzonych przez Miasto Siemianowice Śląskie.

Wprowadzenie ww uchwały do porządku obrad  wymagało głosowania.

Radni powyższy projekt uchwały otrzymali. 

Uchwała była przedmiotem obrad Komisji: Polityki Społecznej  oraz Finansowo – Budżetowej.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały nr

22/LIX/2023 - częściowej zmiany Uchwały Nr 428/2009 Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 26 marca

2009  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  oraz  szczegółowych  warunków  wypłacania  dodatków  do

wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za

godziny ponadwymiarowe i godzin doraźnych zastępstw oraz wysokości podwyższenia minimalnych stawek

wynagradzania  zasadniczego  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez

Miasto Siemianowice Śląskie.  
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głosowanie:

za              -          19

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uzupełniła porządek obrad o projekt uchwały nr

22/LIX/2023 -  częściowej  zmiany  Uchwały  Nr  428/2009  Rady  Miasta  Siemianowic  Śląskich

z  dnia  26  marca  2009  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  oraz  szczegółowych  warunków  wypłacania

dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godzin doraźnych zastępstw oraz wysokości podwyższenia

minimalnych  stawek  wynagradzania  zasadniczego  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  placówkach

prowadzonych przez Miasto Siemianowice Śląskie.

Innych propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono.

Ad. 3

Zatwierdzenie protokołu z Sesji Rady Miasta z dnia 25 maja 2023r.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  nie  wpłynęły  uwagi  do  protokołu  z  dnia

25 maja 2023 r.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  zatwierdzenie  protokołu  z  sesji  Rady  Miasta

z dnia 25 maja  2023 r. 

głosowanie:

za               -          20

przeciw     -            0

wstrzym.   -            0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  zatwierdziła  protokół  z  sesji  Rady  Miasta

z dnia 25 maja 2023 r.
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Ad. 4

Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym.

Prezydent Miasta Pan Rafał Piech złożył informację z działalności w okresie międzysesyjnym.

Dyskusja:

Pan  Adam  Cebula  -   zwrócił  się  o  informację   ile  osób  zapisało  się  na  szczepienia  przeciwko  HPV

w Siemianowicach Śląskich? Jakie były działania informacyjne podjęte ze strony Urzędu Miasta - odpowiedź

na piśmie. 

Pan Rafał Piech – Prezydent Miasta zobowiązał się do przedstawienia na piśmie informacji dla Pana Adama

Cebuli.

Pan Andrzej Gościniak 

Pan Rafał Piech – Prezydent Miasta

Pan Wojciech Matczak

Pan Rafał Piech – Prezydent Miasta

Ad. 5

Skargi, wnioski i petycje wpływające do Rady Miasta.

Projekt uchwały:

20/LIX/2023  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  weryfikacji  dotychczasowego  sposobu

gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie Siemianowice Śląskie 

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –  głosowanie indywidualne na sesji

Komisja Finansowo – Budżetowa –  głosowanie indywidualne na sesji

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  nr 20/LIX/2023  w  sprawie

rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  weryfikacji  dotychczasowego  sposobu  gospodarowania  odpadami

komunalnymi w gminie Siemianowice Śląskie 

głosowanie:

za              -           16

przeciw     -         3

wstrzym.   -           1

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
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Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta   podjęła  uchwałę  nr  20/LIX/2023  w  sprawie

rozpatrzenia  petycji  w  sprawie  weryfikacji  dotychczasowego  sposobu  gospodarowania  odpadami

komunalnymi w gminie Siemianowice Śląskie 

Projekt uchwały:

21/LIX/2023 w sprawie odmowy wstrzymania wykonania uchwały Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia

29 września 2022 r.  w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

miasta Siemianowice Śląskie”

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –  głosowanie indywidualne na sesji

Komisja Finansowo – Budżetowa –  głosowanie indywidualne na sesji

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr  21/LIX/2023 w sprawie odmowy

wstrzymania wykonania uchwały Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 29 września 2022 r.  w sprawie

uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania miasta Siemianowice Śląskie”

głosowanie:

za              -           16

przeciw     -         4

wstrzym.   -           0

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Ponadto  Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta   podjęła  uchwałę  nr  21/LIX/2023

w sprawie odmowy wstrzymania wykonania uchwały Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 29 września

2022  r.   w  sprawie  uchwalenia  zmiany  „Studium uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  miasta

Siemianowice Śląskie”

Ad. 6

Raport o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok.

a) przedstawienie raportu o stanie Miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Szanowni Państwo realizując punkt 6 przechodzimy do ppkt a - przedstawienie raportu o stanie Miasta

Siemianowice Śląskie, Panie Prezydencie udzielam głosu.

Prezydent Miasta Rafał Piech: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, pozwólcie że tak treściwie przedstawię te najważniejsze założenia

z raportu o stanie miasta, a potem też po tych opiniach na pewno przejdziemy do dyskusji.

Moi drodzy pierwszy slajd, jak widzimy, rok 2022 to kolejny rok, kiedy maleje też liczba mieszkańców. Ja to
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analizowałem jaki jest powód. Słuchajcie, to nawet nie jest powód, że ludzie wyjeżdżają tylko tak naprawdę

starzejemy się. Okazuje się, że mamy niestety więcej zgonów niż urodzeń. Poprosiłem Panią Naczelnik też

o taką  analizę jak to wygląda od stycznia do maja,  ale to myślę za chwilę bo do tego slajdu przejdziemy.

Liczba uroczeń, tu mogą się pojawiać się pewne rozbieżności, bo ja to też dzisiaj wyłapałem przy rozmowie

z  panem  Sekretarzem,  który  z  zespołem też  przygotowywali  ten  materiał.  Jak  sobie  zobaczymy  liczbę

urodzeń w 2022 roku mamy 397, a z tego co podał mi Urząd Statystyczny jest około 700 ponad 700, ale to

się  bierze,  moi  drodzy,  z  tego,  że  dzielimy  to  na  mieszkańców,  na  dzieci  urodzone  mieszkańców

Siemianowic i tych, którzy mieszkają poza Siemianowicami, a po prostu rodzą na naszej porodówce, więc to

jest ta różnica, ale to jest raport o stanie miasta, wiec stąd są takie różnice. Jak tutaj moi drodzy widzieliśmy

mamy ujemny przyrost naturalny no i niestety to będzie się pogłębiało. Ja mogę tylko taką ciekawostkę

wam powiedzieć, tak jak na początku wspomniałem, 1 styczeń - 31 maj w Siemianowicach Śląskich w sumie,

to co się wydarzyło w Siemianowicach to mamy 400 zgonów i 287 urodzeń, więc zobaczcie, to jest zaledwie

5 miesięcy, i widać jakie to już są różnic, tak to występuje w naszym regionie, w Polsce, w Europie, taką

mamy tendencję. Jeżeli chodzi o liczbę zgonów spadła ona 17,5%. Wiemy, że 2021 rok był dość trudny jeżeli

chodzi też o kwesƟe pandemii, więc mieliśmy tam taki duży skok. Jeżeli chodzi moi drodzy o inwestycje

w infrastrukturę drogową, skutkują oczywiście zwiększeniem się ilości oddawanych do użytku kolejnych

odcinków, 106,4 kilometra dróg gminnych, 136 kilometrów chodników, 37 kilometrów ścieżek rowerowych,

165 kilometrów sieci wodociągowej. Rozpoczęta w 2020 roku modernizacja kanalizacji deszczowej, a przede

wszystkim  rozdzielenie  kanalizacji  ogólnospławnej,  to  są  też  kolejne  odcinki,  kolejne  kilometry,  które

pomagają nam szczególnie w tych takich newralgicznych miejscach, gdzie już mieliśmy dość duży problem,

stąd też mamy 134 kilometry kanalizacji sanitarnej, w tym 37 ogólnospławnej i 72,6 kilometra kanalizacji

deszczowej. Jeżeli chodzi moi drodze o mienie komunalne, aktualny slajd prezentuje aktualny stan mienia

na  dzień  31 grudnia 2022 rok.  Jak widzimy własności,  kształtują  się  tak jak na slajdzie,  mnie  tutaj  też

zastanowiło  jak  analizowaliśmy  te dokumenty,  skąd zwiększenie  mienia,  ale  to  są wszystkie ZRID-y,  te

procedury, które podejmujemy w momencie kiedy realizujemy inwestycje, pod tytułem budowa nowych

dróg, stąd nam też przybywa tych metrów kwadratowych. Jeżeli chodzi o sprzedaż lokali, w zeszłym roku

sprzedaliśmy  82  lokale.  Mienie  komunalne  tutaj  też  się  nic  szanowni  państwo  nie  zmienia,  poziom

praktycznie mamy cały czas  taki sam, udziały i akcje w spółkach, dwie,tak naprawdę gdzie mamy 100 %

udziałów to  jest  Aqua  Sprint,  Szpital  Miejski.  W MPGKiM  w  dalszym ciągu  26%,  PKM 8,39%,  Fundusz

Górnośląski 1,44% i Tramwaje Śląskie 0,38%. Ja tutaj tylko zapytam Pana Sekretarza czy tam już to pismo do

Radnych  poszło.  Szanowni  Państwo  pozwoliłem  sobie  wysłać  z  zespołem takie  zapytanie  do  Państwa,

ponieważ GZM wystąpił z taką prośbą do wszystkich udziałowców Tramwaii Śląskich o przekazanie udziałów

do  Metropolii.  Myślę,  że  to  jest,  co  prawda  symboliczna  ilość,  ale  dzięki  pewnym  działaniom  też

i zaangażowaniu pionu Pana Sekretarza i samego Pana Sekretarza, kiedy bardzo zależała im na naszej opinii,

udało się wyegzekwować modernizację całego odcinka tej linii 13, więc chciałbym, żebyśmy to wspólnie,
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moi drodzy, przedyskutowali, żebyście też zajęli stanowisko i taką decyzję chciałbym też od was, czy taką

przynajmniej  informację,  sugesƟe  czy  powinniśmy  przekazywać  czy  nie,  czy  w  jakiś  sposób  to

przedyskutować.  Zresztą  mówiłem wam, że  takie  najważniejsze  jakieś  strategiczne rzeczy  to  chciałbym

gdzieś tam przedyskutować też z wami, żebyśmy wspólnie podejmowali takie decyzje. Opieka nad dziećmi,

edukacja tutaj już mamy wyszczególnioną liczbę miejsc gdzie mamy ten plus to wiadomo, że to są publiczne

i niepubliczne, więc mniej więcej tak to się kształtuje w mieście. Choć przyznam szczerze, że patrząc na tą

tendencję wydaje mi się, że najbliższe 5 lat  to będzie tendencja spadkowa jeżeli chodzi o żłobki,  jeżeli

chodzi o przedszkola, będzie tych dzieci troszkę mniej, tak to się na dzień dzisiejszy kształtuje. Jeżeli chodzi

o udział  miasta w organizacjach i  związkach komunalnych no to w głównym: Górnośląsko-Zagłębiowska

Metropolia,  Związek  Miast  Polskich,  Związek  Samorządów  Polskich,  Śląski  Związek  Gmin

i Powiatów, Stowarzyszenie Gmin Górniczych i Związek Gmin i Powiatów Subregionu Centralnego. Myślę, że

dość  takim  istotnym  dla  nas  jest  ten  Subregion  Centralny,  bo  to  są  wszystkie  sytuacje  związane  też

z środkami, które pozyskujemy. KwesƟa budżetu miasta, jak widzimy,  bo Państwo już otrzymaliście ten

raport  dużo wcześniej,  więc na pewno każdy też  był  ciekawy, jak wygląda kwesƟa wydatków budżetu.

Zobaczcie  jak  te  proporcje  się  zmieniają,  budżet  mniejszy  z  racji  tego,  że  już  nie  mamy 500-  tki,  tych

niektórych świadczeń, część przeszła do ZUS-u, z automatu te środki zeszły z budżetu miast, ale widzimy, że

wydatki wzrastają i jak sobie porównamy 2021, 2022 to widać mocno co się dzieje, przy tej inflacji, cen

energii, no to jest sytuacja, która niepokoi tak naprawdę chyba wszystkich samorządowych. Wiem, że dzisiaj

już są prezydenci miast, którzy podali do informacji, że mają potężne problemy finansowe, boją  się , że do

października  może  nie  starczyć  im  środków  na  takie  bieżące  funkcjonowanie  urzędu  miasta,  miasta

i jednostek. No, ale to niestety dotyka nas wszystkich, nawet te największe miasta wojewódzkie pierwszy

raz  zaliczyły  deficyt  i  on  cały  czas  praktycznie  się  zwiększa.  Jeżeli  chodzi  o  działania,  moi  drodzy,

inwestycyjnorozwojowe, to myślę, że cały czas dużo się dzieje, choć ta sytuacja, która dzisiaj jest, no troszkę

spowalnia ten proces inwestycyjny i boję się, że będzie jeszcze bardziej spowalniała, ponieważ ta sytuacja

i państwa i samorządów finansowa będzie się pogłębiała, te problemy będą coraz większe, ale pomimo tego

chcielibyśmy wymienić kilka takich inwestycji  dla nas ważnych, które otwierają, moi, drodzy możliwości

rozwoju kolejnych takich dzielnic, które kiedyś były albo zwykłymi polami, nic tam się nie działo, nie było

niczego, poza ścieżką  rowerową. Dzisiaj się okazuje, że wiele obszarów, na które ktoś kiedyś gdzieś tam

krzyżyk postawił, stwierdził, że już się nie da nic tutaj zrobić, bo muszą być jakieś przepompownie, bo nie

ma spadów, zobaczcie okazuje się, że dzięki też determinacji naszej, nas wszystkich, waszych też propozycji,

udało się nam pootwierać całkowite nowe obszary w mieście, gdzie dzisiaj powstają mini osiedla, czy to

domków jednorodzinnych,  czy  szeregowców, czy apartamentowców. Myślę, to będzie też  taki  moment

i  czas,  gdzie  troszkę zahamujemy ten wypływ mieszkańców i  te ubytki,  no  bo jakbyśmy  nie  popatrzyli

pomimo tej trudnej sytuacji jednak dużo osiedli, apartamentowców powstaje w Siemianowicach Śląskich.

Jedna z takich flagowych inwestycji, rozbudowa drogi gminnej TrauguƩa, prawie 7 milionów złotych, jeżeli
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chodzi  o  inwestycje  drogowe też  połączenie  terenów  inwestycyjnych z   ulicą  Bytomską,  remont  drogi

powiatowej Chemicznej, niespełna 2 miliony złotych. Z takich wizerunkowych też rzeczy to zgłaszaliście nam

takie  sygnały właśnie   od mieszkańców, że w centrum miasta jest już  problem z  tymi pałkami,  z  tym

oświetleniem ledowym, jeżeli chodzi o nasz skwer przy willi Fitznera, więc tutaj też wymieniliśmy całe to

oświetlenie moi drodzy. Jeżeli chodzi o inwestycje infrastrukturalne i modernizację kanalizacji deszczowej,

w samym 2022 roku to jest koszt około 8,5 miliona i oczywiście są to inwestycje, których nie widać gołym

okiem, ale one są bardzo ważne bo jak widzimy, zobaczcie co się dzieje w sytuacji gdy ten klimat troszkę

nam się zmienia.  Mamy skoki  temperatur  i  te nawalne deszcze powodują,  że bardzo często zalewa po

prostu gdzieś drogi, wiadukty, gdzieś jakieś zjazdy, no okazuje się, że w tym momencie dochodzi do tak

zwanej coŅi, która powoduje, że kanalizacja nie nadąża, nie jest w stanie przyjąć takiej ilości wody i to nie

wynika z niedbałości w miastach tylko po prostu te nawalne deszcze powodują, że to jest w tak krótkim

czasie  tak  duży  opad,  no  który  wywołuje  niestety  tą  coŅę  i  dochodzi  do  zalań.  Myślę  rzecz,  z  której

mieszkańcy  też  są  zadowoleni  instalacje  fotowoltaiczne  w  budynkach  mieszkalnych.  Tutaj  koszt  około

3 milionów złotych,  przygotowujemy się też  do kolejnych konkursów związanych z  termomodernizacją.

No  i  oczywiście  kropla  w  morzu czyli  termomodernizacji  budynków,  robimy to  co  możemy,  cieszę  się

bardzo, takim oczkiem w głowie był Nowy Świat, tam i dzielnica, która była już bardzo mocno zaniedbana.

Zobaczcie jak ta część miasta się zmieniła, biorąc pod uwagę nie tylko siwe domy, ale już i te jak to mówimy

na nie leżące wieżowce czy baraki też zmieniły swoje oblicze, wygląda to zupełnie inaczej, wiele jest jeszcze

do zrobienia i wiem jedno moi drodzy, że ani my ani wspólnie nie jesteśmy w stanie przeprowadzić pełnej

modernizacji całej tej substancji, bo na to potrzebujemy już chyba pół miliarda złotych jak szacowaliśmy,

żeby  postawić  można  powiedzieć,  żeby  to  był  zupełnie  inny  poziom,  jeżeli  chodzi  o  naszą  substancję

mieszkaniową. Na dzień dzisiejszy to jest wielki problem nie tylko śląskich miast, ale wielki problem w całej

Polsce, nie jesteśmy w stanie sobie z tym poradzić, ta degradacja następuje bardzo szybko, a te środki,

które mamy nie zaspakajają wszystkich potrzeb. Poprawa dostępności obiektów, tutaj też po sugesƟach

Radnych, waszych sugesƟach,  klubów radnych,  też została zrealizowana inwestycja pod tytułem winda,

budowa windy w budynku urzędu miasta,. Myślę, że nie tyle, że jest praktyczne to pięknie to wygląda ta

część  klatki  i  urzędu  została  pięknie  wyremontowana.  Dodatkowo  też  współpracując

z mieszkańcami, którzy sugerują właśnie nam jakie inwestycje są potrzebne w mieście, wsłuchujemy się

w ten głos, zresztą to już nie mamy nic do gadania,  to jest konkurs więc wygrywa ta inwestycja, która

zdobywa najwięcej  głosów, cieszy się największym zainteresowaniem, tam gdzie udaje się zmobilizować

mieszkańców tam powstają też inwestycje. Oczywiście czas pandemii troszkę to nam spowolnił więc jest też

kilka inwestycji zaległych z budżetu obywatelskiego, które musimy zrealizować, tutaj pokazaliśmy ostatnio

otwarty  też plac zabaw przy ulicy Gansińca,  akurat widać dom, blok,  w którym się wychowywałem, co

prawda  to  nie  dlatego  ta  inwestycja  powstała,  ale  tak  się  fajnie  złożyło,  tym  bardziej  jest  mi  miło.

Nawierzchnia placu przy Szkole Podstawowej Nr 11,  tutaj też  będziemy się brać za termomodernizację
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tego drugiego budynku przy 11, no bo on już naprawdę straszny, więc myślę, że już za niedługo, już te

oblicze i ta elewacja też będzie wyglądała bardziej przyjaźnie. Realizacja budżetu obywatelskiego sportowy,

plac zabaw przy Zespole Szkół Sportowych, no myślę, że już za niedługo powstanie też ta hala sportowa, to

też duże przedsięwzięcie, mam nadzieję, że w przyszłym roku uda się nam to zrealizować, bo to też pomoże,

myślę nie tyle szkole sportowej, ale wszystkim sportowcom, którzy uprawiają właśnie takie sporty jak hokej,

czy  piłka  nożna,  czy  siatkówka,  takich  obiektów potrzeba  dużo.  Jeżeli  chodzi  o  samo  pozyskanie,  moi

drodzy, środków zewnętrznych, no w perspektywie tych 9 lat wiemy, że tu już  idziemy w setki milionów,

ale patrząc chociażby na 2022 rok mamy 5 milionów 400, środki krajowe około 42 miliony złotych, tak to się

mniej więcej kształtuje. Szanowni państwo to tak w skrócie chciałem przedstawić te najważniejsze rzeczy

dotyczące miasta Siemianowic Śląskich.  Ciesze się, że z roku na rok faktycznie Siemianowice się zmieniają

i wiecie najgorzej jak człowiek sam się pociesza, ale kiedy rozmawiam z prezydentami miast, którzy kochają

Siemianowice, chociażby ze względu na umiejscowienie u nas, w najpiękniejszym miejscu, obszarze gdzie

mamy tereny rekreacyjne, umiejscowienie pola golfowego, sami mówią, że jeżdżą już od kilkunastu lat,

grywają  na  tym polu  golfowym w golfa  i  widzą,  że  miasto  naprawdę  się  zmienia.  Tak,  że  to  oblicze,

wizerunek miasta, też jest bardzo ważny i robimy wszystko co w naszej mocy i musimy pamiętać, że jest to

nasz  wspólny  sukces,  to  nie  jest  to  tylko  sukces  prezydenta,  ale  to  jest  sukces  też  i  wasz

i  przede wszystkim całego zespołu urzędników, bo to oni wykonują tą najcięższą, czasem taką żmudną,

mrówczą pracę. Wobec tego wiecie sama wizja to jest mało, jeszcze musi być ktoś kto przysiądzie przy tych

projektach, analizach, przy tym wszystkim, monitoringu miasta i wspólnymi siłami, kiedy stawia się na dobry

zespół, kiedy są przede wszystkim chęci, szczere intencje, ja to mówiłem, pamiętacie na samym początku

9 lat temu, że szyldy, dla mnie nie są istotne, czy taka opcja czy inna, jeżeli  chodzi o sam samorząd to

wiemy,  że  działamy na rzecz  mieszkańców i  miasta  i  w  tej  sytuacji  powinniśmy pozostawić,  gdzieś  te

wszystkie szyldy, bo jedna rzecz mnie naprawdę martwi patrząc na to co się dzieje, jeszcze chyba nigdy

Polska nie była, jeszcze nigdy tak bardzo podzielona jak jest dzisiaj, więc tym bardziej myślę, my musimy być

ponad tym i nie pozwolić się skłócić tylko musimy się pomimo różnic światopoglądowych szanować, jeden

drugiego szanować, to jest myślę najważniejsze, także bardzo dziękuję. 

 

b) debata nad raportem

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Bardzo  dziękujemy  Panu  Prezydentowi.  Obecnie  przechodzimy  do  punktu  b  –  debata  nad  raportem.

W  pierwszej  kolejności  głos  zabiorą  przedstawiciele  Klubów,  zapraszam  do  zgłaszania  się.

Pan Łukasz Rosicki bardzo proszę.

Radny RM Łukasz Rosicki:
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Radny RM Łukasz Rosicki odczytał Stanowisko Klubu  Radych Prawa i Sprawiedliwości. 

Oświadczenie  klubu  radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości  w  związku  z  debatą  nad  raportem

o stanie miasta, wnioskiem o udzielenie wotum zaufania dla Prezydenta Miasta Siemianowice Śląskie

oraz wnioskiem o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie

Klub  radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości  przeanalizował  przedłożone  dokumenty  w  związku

z udzieleniem prezydentowi miasta, Panu Rafałowi Piechowi wotum zaufania i absolutorium za rok 2022.

W szczególności  radni  klubu przeanalizowali  raport  o  stanie  miasta  Siemianowice  Śląskie  za  rok  2022,

sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  za  rok  2022  oraz  opinie  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

i Komisji Rewizyjnej. 

Na zarządzanie miastem składa się wiele obszarów, które muszą uwzględnić i łączyć różne interesy z zakresu

polityki społecznej,  infrastruktury i  planowania przestrzennego. Naturalne jest,  że w jednych obszarach

miasto rozwija się lepiej, a w innych jest niego gorzej. W naszym stanowisku chcemy wskazać mocne jak

i słabe strony zarządzania. 

Jako pozytywny sygnał odbieramy zmianę podejścia wobec szpitala miejskiego i spełnienie oczekiwań Rady

Miasta co do zabezpieczenia w budżecie środków na objęcie kolejnych udziałów w szpitalu miejskim. Choć

sytuacja w szpitalu miejskim w dalszym ciągu jest z przyczyn obiektywnych zła to pozytywnie postrzegamy

wspieranie szpitala. Na plus należy także zaliczyć współpracę z służbami zapewniającymi bezpieczeństwo –

policją, strażą pożarną i strażą miejską. 

Nienajgorsza  była  także  polityka  mieszkaniowa.  Choć  mieszkań  wciąż  brakuje  –  nie  kontrowersyjnych

apartamentowców  budowanych  przez  deweloperów,  a  solidnych  mieszkań  komunalnych,  tak  szeroko

zakrojone  remonty  istniejącego  zasobu  i  pozyskiwanie  na ten  cel  środków  zewnętrznych  i  dążenie  do

kompleksowej rewitalizacji centrum miasta jest pozytywnym działaniem. 

Na drugim biegunie jest polityka przestrzenna, która od lat jest pełna błędów i nie uwzględnia potrzeb

społecznych. Choć wyprzedaż nieruchomości wyraźnie przystopowała, bo gmina ma coraz mniej ciekawych

nieruchomości do zagospodarowania, to w zeszłym roku byliśmy świadkami zmiany studium uwarunkowań

przestrzennych, która otwiera drogę m.in. do zabudowania wysokim osiedlem i ograniczenia użyteczności

kompleksu TVP, jeszcze większego zakorkowania ul. Wróblewskiego, a być może także do legalizacji jako

budynku mieszkalnego  przy  ul.  Kapicy,  który  nie miał  prawa tam się  znaleźć.  Nie  lepiej  jest  z  planami

zagospodarowania  przestrzennego  –  zeszłoroczne  zawirowania  z  osiedlem  przy  Bażantarni  również  są
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pokłosiem chaosu w planowaniu.  Oczywiście,  może Pan zrzucać na radnych winę,  że uchwalili  studium

i plany, ale te wątpliwe pomysły i uchwały wyszły z urzędu, który powinien Pan nadzorować. 

Szanowny Panie Prezydencie – ostatni rok był w dużej  mierze odbiciem tej kadencji. Rozsądnej  polityki

wspierania bezpieczeństwa, jako takiej polityki mieszkaniowej, a jednocześnie chaosu przestrzennego, ale

też opóźnionych i wadliwych inwestycji, jak np. remont ul. Kościelnej, czy opóźniona Tężnia na Bytkowie. 

Biorąc  pod  uwagę  całokształt  zarządzania  miastem  przez  Pana  Prezydenta,  a  także  konsekwentną

postawę klubu w szczególności wobec prowadzonej przez Pana polityki przestrzennej klub radnych Prawa

i Sprawiedliwości nie udzieli Panu wotum zaufania, ani nie udzieli absolutorium. 

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Bardzo proszę  aby wszystkie kluby dostarczyły w formie pisemnej  oświadczenia do Biura  Rady Miasta,

a najlepiej na maila. Bardzo proszę Pani Karina Siwiec - Magielnicka. 

 

Radna RM Karina Siwiec-Magielnicka:

Pani Przewodniczący ja mam jedno stanowisko, ale chciałby je odczytać przy sprawozdaniu.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dobrze. Bardzo proszę Pan Tomasz Nowara. 

Radny RM Tomasz Nowara:

Radny RM Tomasz Nowara  przedstawił Stanowisko Klubu Klubu Radnych SMS
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z wykonania budżetu a także za udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie za

2022 rok.

Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękuję bardzo, aczkolwiek więcej tutaj było o budżecie. Dziękuję bardzo. Udzielam głosu Radnemu Panu

Pawłowi Siegel. 

Radny RM Paweł Siegel:

Dziękuję, ja tylko informacyjnie w trzech kwesƟach czy trzech punktach, które będą po sobie następowały,

a więc Klub Radnych Ruchu Samorządowego Tak dla Polski podjął decyzję  o indywidualnym głosowaniu

w sprawie absolutorium jak i  wotum zaufania, oraz podjął decyzję o wygłaszaniu indywidualnych stanowisk

w tych sprawach. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękuję bardzo. Na tym zakończyły się stanowiska Klubów. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać

głos ?

Bardzo proszę Pan Przewodniczący Radny Grzegorz Jurkiewicz. 

Radny RM Grzegorz Jurkiewicz:

Panie  Przewodniczący,Panie  Prezydencie,Wysoka  Rado.  W  odniesieniu  do  raportu  i  między  innymi  do

slajdów,  które  były  prezentowane,  chciałbym  zwrócić  uwagę  na  dwie  kwesƟe.  Powstają  nowe  drogi,

powstają ścieżki rowerowe, super , ale nie możemy zakończyć naszej troski w momencie kiedy do użytku

oddana jest droga czy ścieżka rowerowa. Wiele ścieżek rowerowych w naszym mieście wprowadza niepokój

i strach użytkowników tych ścieżek. Sam bardzo długi czas, jeżeli  jest tylko taka możliwość, spędzam na

rowerze i  ścieżki są w niektórych rejonach miasta w opłakanym stanie,  jeżeli nie są wybrzuszone przez

konary, korzenie to użytkownik rowerzysta może zawisnąć na gałęzi, która jest nad ścieżką rowerową, albo

z trzeciej strony może zahaczyć o krzaczory, które wyrastają z boku. Czy ciężko jest sprawdzić stan ścieżek

rowerowych? Wydaje mi się, że nie. Raz na jakiś czas można przejechać, posprawdzać, usunąć to co jest

możliwe do zrobienia.

Druga sprawa to droga  w bardzo uczęszczanej dzielnicy naszego Miasta Bańgów. Jest jedna droga, która

łączy  Przełajkę,  Nowy  Bańgów  ze  Starym  Bańgowem,  i  później  z  Siemianowicami.  Nie  trzeba  tutaj

wspominać, że na Przełajce następuje niesamowity rozrost, wzrost budownictwa. Nie trzeba wspominać

o  tym,  że  na  Nowym  Bańgowie  w  obecnym  czasie  aż  trzech  deweloperów  buduje  nie  tylko  domki

szeregowe,  ale  powstają  dwa  nowe  osiedla.  Przy  takim  wzroście  budownictwa  mieszkańcy  Przełajki,
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Bańgowa Starego i  Nowego zostają z jedną drogą, do tego dołączają jeszcze sąsiedzi z Wojkowic, którzy

przez Przełajkę wjeżdżają do naszego Miasta. Nie ma drogi alternatywnej, nie ma żadnego bajpasu, który by

pozwolił na  rozładowanie ruch. Jak długo mieszkańcy tych dzielnic będą czekać aby cokolwiek się zmieniło?

Na podobieństwo chociażby na TrauguƩa, która rozładowuje natężenie ulicy Oświęcimskiej i Bytkowskiej.

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękuję  bardzo.  Nie  ma  więcej  zgłoszeń  .  W  takim  wypadku  przechodzimy  do  mieszkańców,  którzy

wypełnili warunki ustawowe. Obecnie udzielam głosu pierwszemu z mieszkańców. Bardzo proszę. 

Mieszkaniec Miasta Siemianowice Śląskie Pan Robert Braksator: 

Pan Robert Braksator przedstawił swoje stanowisko
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Mieszkaniec Miasta Siemianowice Śląskie Pan Artur Gajda: 
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Pan Artur Gajda przedstawił swoje stanowisko

Pan Artur Gajda 

Dzień dobry,  Gajda Artur.  Wysoka Rado,  Panie Prezydencie,  Panie  Przewodniczący ja mam 2 problemy

takie, które były poruszane podczas rozmowy z Panem Prezydentem, ale to było 6 lat temu i Pan pewnie nie

pamięta. Chodzi o tereny będące w przymusowym zarządzie Urzędu Miasta  i pytanie jest takie czy jest

jakaś możliwość zmiany tego, żeby te tereny zostały przejęte przez miasto i uregulowanie tego prawnie,

ponieważ w tym momencie Pana Zarządzeniem 3622/2023 zostały nam podwyższone też kwoty, które teraz

płacimy za  najem tych terenów,a  nie  mamy też możliwości  i  wymiany garaży,  bo to chodzi  o tereny,

w których teraz wynajmujemy garaże. Nie mamy możliwości jakby wymiany na nowe garaże, ponieważ jest

to teren w przymusowym zarządzie no i też chcieliśmy to tak jakby uregulować prawnie. Drugą sprawą jest

remont drogi Czekaj Stary. Jest to droga wzdłuż ogródków działkowych „Kukułka”. Tam przez to, że były

wykonywane roboty przez PGNiG jak również przez kolej ta droga jest po prostu rozjeżdżona totalnie. Jest

też nie do przejścia podczas deszczu czy jakiś burz gwałtownych, nie można tam przejść tamtędy. Tutaj były

wystosowane pisma parę razy do Urzędu Miasta z odpowiedzią,  że nie ma na to pieniędzy.  Natomiast

kwesƟa jest taka, że wymaga to utwardzenia nawierzchni. Nie jest tu wymagana jakaś droga asfaltowa i tak

dalej. Natomiast, myślę, że koszt naprawy tej nawierzchni nie jest tak wysoki, żeby tego nie zrobić przez

miasto. No i w zasadzie tyle. Dziękuję. 

Pan Adam Cebula 

Dziękuję bardzo. Panie Prezydencie, mieszkaniec tutaj jakby poruszył 2 problemy czy ktoś w tym temacie

chciałby się odnieść? 

Pan Rafał Piech Prezydent Miasta 

Tak,  ja  myślę  ,że  jeżeli  Pan  pozwoli  to  po  zakończeniu  też  i  głosowaniu  byśmy  wzięli  Naczelnika

i przeanalizowali co ewentualnie możemy. Żeby Pan uzyskał też konkretną informację co do tych inwestycji

no i oczywiście co do tego przymusowego zarządu. 

Pan Adam Cebula

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo na tym wyczerpaliśmy procedowanie w punkcie 6 podpunkt b. Obecnie

przechodzimy do podpunktu c. 

Podjęcie  uchwały  numer  1/LIX/2023 w  sprawie  udzielenia  Prezydentowi  Miasta  Siemianowice  Śląskie

wotum zaufania. Bardzo proszę o opinie Komisji. 
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Opinie Komisji: 

Komisja Polityki Społecznej – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 2.

Komisja Finansowo-Budżetowa –  za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 1.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –pozytywnie jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  1/LIX/2023  

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie wotum zaufania.

GŁOSOWANIE UNIEWAŻNIONE ZE WZGLĘDÓW TECHNICZNYCH.

Przewodniczący Rady Miasta zarządził reasumpcję głosowania 

Przewodniczący  Rady  Miasta  ponownie  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  1/LIX/2023  

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie wotum zaufania.

Głosowanie: za               -              13

                         przeciw      -               3

      wstrzym.    -               4

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła  uchwałę  nr 1/LIX/2023  

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie wotum zaufania.

                                         /głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Ad. 7

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich o wykonaniu budżetu Miasta

Siemianowice Śląskie za 2022 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta za 2022

rok

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Bardzo proszę Pana  Przewodniczącego Pana Marcina Janotę Przewodniczącego tejże Komisji o zabranie

głosu. Bardzo proszę o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich o wykonaniu

budżetu Miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi

Miasta za 2022 rok.
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Radny RM Marcin Janota: 

Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowna Rado, drodzy mieszkańcy. 

Radny RM Marcin Janota odczytał opinię Komisji Rewizyjnej

                                                                                       

OPINIA

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich

o wykonaniu budżetu Miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok

Komisja  Rewizyjna  Rady  Miasta  Siemianowic  Śląskich  rozpatrywała  na  posiedzeniach  w  dniach

19  kwietnia  br.,  17  maja  br.,  i  6  czerwca  br.,  sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Siemianowice  Śląskie

z  wykonania  budżetu  miasta  za  2022  r.  wraz  z  pozytywną  opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

o tym sprawozdaniu, sprawozdanie finansowe oraz informację o stanie mienia komunalnego.

Komisja  zapoznała  się  z  wykazem  dokumentów  pokontrolnych  z  przeprowadzonych  audytów  kontroli

zewnętrznych  i  wewnętrznych  w  Urzędzie  Miasta  za  rok  2022  oraz  sprawozdaniem

z realizacji Zarządzeń Prezydenta Miasta za rok 2022 i sprawozdaniem z realizacji Uchwał Rady Miasta za

2022 rok.

Komisja  ponadto  w  trakcie  roku  budżetowego  przeprowadziła:  kontrolę  wydatkowanych  środków  na

remonty  budynków  będących  w  zarządzie  przymusowym  oraz  odzyskanych  budynków  mieszkalnych

z przymusowego zarządu i ilość budynków mieszkalnych przywróconych prywatnym właścicielom, kontrolę

poprawności  funkcjonowania  Młodzieżowego  Domu  Kultury  „Jordan”,  kontrolę  wydatkowania  środków

finansowych przez Miasto Siemianowice Śląskie na odszkodowania za niedostarczenie lokali mieszkalnych,

kontrolę  z  wykonania  budżetu  miasta  za  I  półrocze  2022  r.  ze  szczególnym uwzględnieniem  wolnych

środków budżetowych, kontrolę środków finansowych przeznaczonych przez Miasto Siemianowice Śląskie

na  prowadzenie  stołówek  szkolnych,  kontrolę  sprzedaży  nieruchomości  będących  własnością  Miasta

 w 2022 roku.
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Komisja stwierdziła, co następuje:

1. Budżet Miasta na 2022 rok uchwalony został uchwałą Nr 433/2021 Rady Miasta Siemianowice Śląskie z

dnia 16 grudnia 2021 roku.

2.  Uchwalony przez Radę Miasta budżet,  po uwzględnieniu zmian w ciągu roku,  przewidywał  realizację

dochodów  w  kwocie  459  921  975,02  zł.  Dochody  wykonano  w  kwocie

436 424 057,28 zł, co stanowi 94,9% planu.

3. Dochody własne (podatki, opłaty i dochody z majątku, udziały we wpływach z podatku dochodowego

budżetu państwa) zaplanowano na kwotę 217 575 905,72 zł, wykonano w kwocie 216 448 612,12 zł, co

stanowi 99,5% planu.

4. Dochody majątkowe pochodzące ze sprzedaży mienia, przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w

prawo własności, sprzedaży składników majątkowych na plan 17 305 988,00 zł wyniosły 8 661 886,26 zł tj.

50,1% planu.

5. Uchwalony przez Radę Miasta plan wydatków budżetowych,  po zmianach dokonanych w ciągu roku,

przewidywał kwotę 521 516 099,81 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 474 454 205,14 zł, co stanowi 91,0%

planu.

6.  Na realizację  wydatków majątkowych zaplanowano w budżecie  Miasta  kwotę 89 089 266,28 zł,  zaś

wydatkowano 69 919 904,24 zł, co stanowi 78,5% planu.

7. Na plan wydatków bieżących w wysokości 432 426 833,53 zł, zrealizowano wydatki w kwocie 404 534

300,90  zł,  co  stanowi  93,5%  planu.  Z  powyższej  kwoty  41,4%  stanowiły  wynagrodzenia

i składki od nich naliczane (167 454 715,05 zł), 7,4% dotacje (29 791 413,68 zł), 1,1% wydatki na realizację

programów unijnych (4 546 323,71 zł), 1,4% na obsługę długu (5 814 226,57 zł).

8. Rok 2022 zamknął się deficytem budżetowym w kwocie 38 030 147,86 zł.

9. Deficyt operacyjny wyniósł 385 379,79 zł.

10. W roku sprawozdawczym spłacono kredyt długoterminowy w Banku Spółdzielczym w Będzinie w kwocie
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1 800 000,00 zł. 

11.  Zadłużenie  Miasta  na  dzień  31  grudnia  2022  roku  z  tytułu  wyemitowanych  obligacji

i zaciągniętych kredytów wynosiło 115 400 000,00 zł.

12.  Wskaźnik  poziomu  długu  w  okresie  sprawozdawczym  wyniósł  26,4%,  wskaźnik  obsługi  długu

w tym samym okresie ukształtował się na poziomie 1,33%.

13. Prezydent Miasta realizując zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości,

legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi.
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b) odczytanie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez Prezydenta

Miasta Siemianowice Śląskie sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie

mienia komunalnego

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękuję  bardzo.  Udzielam  głosu  Pani  Skarbnik  Miasta  Katarzynie  Chrapek-Rogowskiej,  prośba

o  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach  o  przedłożonym  przez  Prezydenta

Miasta  Siemianowice  Śląskie  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  za  2022  rok  wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego. Bardzo proszę Pani Skarbnik.

Skarbnik Miasta Katarzyna Chrapek-Rogowska:

Skarbnik Miasta Pani  Katarzyna Chrapek-Rogowska odczytała opinię Regionalnej  Izby Obrachunkowej w

Katowicach o  przedłożonym przez  Prezydenta  Miasta  Siemianowice  Śląskie  sprawozdaniu  z  wykonania

budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,
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Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękuję  bardzo.  Przechodzimy  do  podpunktu  c  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Katowicach w sprawie  zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Siemianowic  Śląskich.

Panie Przewodniczący, ciąg dalszy bardzo proszę.

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich

Radny RM Marcin Janota: 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Pan Marcin Janota odczytał  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Katowicach  w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemianowic Śląskich
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Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo obecnie przechodzimy do podpunktu d podjęcie uchwały o numerze

2/LIX/2023  – rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Siemianowice Śląskie za 2022

rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok 

Opinie Komisji: 

Komisja Polityki Społecznej – za – 2, przeciw – 0, wstrzym. - 2.

Komisja Finansowo-Budżetowa –  za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 1.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –pozytywnie jednogłośnie.
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Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

W pierwszej kolejności głos zabiorą przedstawiciele Klubów 

Radna RM Karina Siwiec-Magielnicka: 

36



37



38



Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Bardzo dziękuję. Myślę, że do tych ostatnich słów to wszyscy możemy się dołączyć Pani Przewodnicząca.

Udzielam głosu Panu Radnemu Pawłowi Siegel.

Radny RM Paweł Siegel 

Zrezygnował z  zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo mamy opinie Komisji, mamy stanowisko Klubu Koalicji Obywatelskiej,

nie ma więcej zgłoszeń ,w związku z tym przechodzimy do głosowania.

Przewodniczący Rady Miasta  poddał pod głosowanie  projekt  uchwały  2/LIX/2023 w sprawie rozpatrzenia

i  zatwierdzenia sprawozdania  finansowego miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok oraz sprawozdania

z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok

głosowanie:      

 za               -              14

                        przeciw      -               0

 wstrzym.    -               6

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła  uchwałę  nr  2/LIX/2023 w  sprawie

rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  miasta  Siemianowice  Śląskie  za  2022 rok  oraz

sprawozdania z wykonania budżetu miasta Siemianowice Śląskie za 2022 rok

                                          /głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

3/LIX/2023 –  udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie

Opinie Komisji: 

Komisja Polityki Społecznej – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 2

Komisja Finansowo-Budżetowa – za – 3, przeciw – 0, wstrzym. - 1

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  pozytywnie jednogłośnie
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Przewodniczący Rady Miasta  poddał pod głosowanie  projekt  uchwały  3/LIX/2023 w sprawie  udzielenia

absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie

głosowanie:    

   za               -              13

                          przeciw      -               3

   wstrzym.    -               4

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła  uchwałę  nr  3/LIX/2023 w  sprawie

udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Siemianowice Śląskie

                                          /głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Panie Prezydencie gratuluję. Szanowni Państwo obecnie o głos poprosił Pan Prezydent.

Pan Rafał Piech Prezydent Miasta 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowni Państwo. Bardzo dziękuję za to zaufanie, za zatwierdzenie,

za wotum zaufania, za to absolutorium, udzielenie tego absolutorium. Moi drodzy tak to jest, trzeba to

szanować, że jesteśmy z różnych organizacji i czasem nawet jest tak, że pomimo, że miasto mogłoby być

„krainą mlekiem i miodem płynącą” to zawsze będzie gdzieś ta łyżka dziegciu. Ktoś kiedyś powiedział, że

biada jeżeli wszyscy chwalić cię będą więc myślę, że dla jednych opinią może być, że to jest anty promocja,

a dla innych, że to jest promocja, więc ja myślę, że zawsze watro się wypowiadać w swoim imieniu tak jak to

tutaj Pani Przewodnicząca zrobiła i szanuję to. Każdy ma prawo do swojego zdania. Moi drodzy, podnosiliście

wiele kwesƟi, w tym kwesƟi finansowych, zadłużenia miasta i chociażby kwesƟi ściągalności długów jeżeli

chodzi o substancję mieszkaniową. Ja myślę, że nie trzeba być geniuszem jaki jest problem dzisiaj jeżeli

chodzi o ściągalność patrząc na ustawy i przepisy jakie mamy. Wiemy doskonale, że nie ma eksmisji na bruk,

że  tak  naprawdę  mieszkaniec,  który  ma  nawet  100  tys.  długu  śmieje  się  nam

w  twarz  i  tak  naprawdę  nie  da  się  ściągnąć  tych  należności  i  nie  można  go  wyrzucić  z  mieszkania,

a  wręcz  kiedy  się  go  eksmituje  trzeba  takie  mieszkanie  jeszcze  wyremontować,  przygotować  piękne

wykładziny,  nowe  okna  plasƟkowe,  więc  ja  myślę,  że  do  pewnych  rzeczy  musimy  podchodzić  bardziej

obiektywnie i w ten sposób na to patrzeć.  Chociażby z racji tego, że wszystkie projekty, które są dzisiaj

realizowane, chociażby rządowe, dowiadujemy się, że 302 mld złoty obligacji, które zostały wyemitowane to

są 302 mld poza budżetem całkowicie Państwa czyli wszystkie 13, 14 pensje, jak i nowy ład to są środki,

które są z obligacji czyli tak naprawdę z kredytów, które nie zostały nawet ujęte w budżecie Państwa, ale

myślę ,że o tym będzie jeszcze głośno w całej Polsce. Warto, myślę, do tego tak obiektywnie podejść, ale

z drugiej strony też szanuję, bo to jest gorący czas przed nami. Za 8 miesięcy wybory samorządowe. Wiemy
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doskonale, że z każdą sesją będzie coraz cieplej, coraz bardziej burzliwie. I tak to już jest, trzeba po prostu to

przyjąć. Urzędnicy to wiedzą, my to wiemy, każdy z nas to wie więc myślę, że taki ciekawy czas przed nami,

ale to są zawsze nowe doświadczenia. Dziękuję wszystkim za wsparcie, za zaufanie, za wstrzymanie się, za

sprzeciw. To zawsze daje też do myślenia, człowiek może pewne rzeczy przeanalizować i za te słowa tutaj

Panów, ja myślę, że sobie posprawdzamy pewne rzeczy, o które Pan pytał, bo akurat szczegółów teraz nie

znam, ale zaraz weźmiemy Naczelnika merytorycznego. Panu Braksatorowi również dziękuję za te słowa,

które tutaj wybrzmiały. Wszystko trzeba wziąć sobie do serca, przeanalizować, bo jeżeli faktycznie mówi się

o prawdzie to trzeba przyjąć i krytykę i pewne rzeczy przeanalizować. Ja jestem takim człowiekiem, który tą

krytykę potrafi przyjąć i myślę, że tak powinniśmy funkcjonować, nie żywiąc do nikogo urazy. Z tego miejsca

chciałbym też podziękować przede wszystkim, wszystkim współpracownikom, osobom które się przyczyniły

do tej przemiany miasta też, do tej ciężkiej pracy, bo każdy z nas moi drodzy wkłada tą cegiełkę do tego aby

miasto się zmieniało. Chociażby do tego wielkiego sukcesu jeżeli chodzi o edukację o młodzież, która zostaje

w Siemianowicach, to są piękne moi drodzy takie można powiedzieć, taki prezent też dla mnie i dla nas

wszystkich, dla całego zespołu, dla wszystkich współpracowników i dobrze, że Państwo zwróciliście uwagę

też na to, że Pani Radna podjęła temat i uświadomiła nas wszystkich,  przecież ile samorząd dokłada do

oświaty.  Jak  subwencja  jest  niska  i  proszę  zobaczcie  jak  miasto  mogłoby  się  rozwijać  gdybyśmy  mogli

normalnie  funkcjonować,  gdybyśmy  nie  musieli  dokładać  kilkunastu  mln  rocznie  chociażby  do  Szpitala,

gdybyśmy nie musieli dokładać prawie 60 mln do oświaty, zostawałoby nam około 100 mln na inwestycje

rok w rok. I to trzeba też wziąć pod uwagę. To nie jest wina złego zarządzania czy błędów jakiś pracowników

czy kogokolwiek. Nie no, sytuacja jest jaka jest i ona jest trudna w każdym samorządzie, a biorąc pod uwagę

deficyt to wiemy doskonale, że on rośnie. Już mówią doskonale w miastach wojewódzkich mocno wzrasta.

Dziękuję  pionowi finansowemu za profesjonalizm, ja  co  roku dziękuję,  bo jestem dumny,  że  mamy tak

wspaniały zespół, tak wspaniałą Panią Skarbnik, która jest wybitnym specjalistą. Dziękuję moim zastępcom,

których darzę wielkim zaufaniem. Osoby też bardzo oddane miastu,  mocno się angażują w rozwój tego

miasta, wkładają całe serce w to. Dziękuję pionowi Pana Sekretarza, Panu Sekretarzowi za przygotowanie

tego  sprawozdania  z  całego  roku.  Biorąc  pod  uwagę  też  stan  miasta,  gminy.  Bardzo  merytorycznie

przygotowane. Zaangażowali w to dużo sił, dużo pracy również i po godzinach także bardzo wam dziękuję.

Wszystkim dziękuję moim współpracownikom no i wam dziękuję Radnym, że zawsze mogą na was liczyć,

pomimo rożnych myślę też światopoglądów musimy się moi drodzy szanować i być ponad to wszystko. Także

bardzo dziękuję.

Przewodniczący Rady Miasta Adam Cebula:

Dziękujemy bardzo Panie Prezydencie.
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Pan  bryg.  Jacka  Szczypiorskiego  Komendant  Miejskiej  Państwowej  Straży  Pożarnej

w Siemianowicach Śląskich 

Złożył  podziękowanie  Radzie  Miasta  za  wystąpienie  z  wnioskiem  do  Sejmiku  Województwa

Śląskiego o nadanie Straży Pożeranej Odznaki Honorowej „Za Zasługi dla Województwa Śląskiego”.

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 15 minut przerwy.

Przewodniczący Rady Miasta wznowił obrady LIX Sesji Rady Miasta, po przerwie. 

Ad. 8

Podjęcie uchwał w sprawie:

Projekt uchwały:

18/LIX/2023 – zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038

Komisja Polityki Społecznej –   za – 5, przeciw – 0, wstrzym. - 0.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  za – 2, przeciw – 0, wstrzym. - 1.

Komisja Finansowo – Budżetowa – pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr  18/LIX/2023 – zmiany wieloletniej

prognozy finansowej na lata 2023-2038

głosowanie:

za              -          18

przeciw     -           0

wstrzym.   -          0

2 osoby  nie brały udziału w głosowaniu 

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził,  że Rada Miasta podjęła uchwałę   w sprawie zmiany wieloletniej

prognozy finansowej na lata 2023– 2038

Projekt uchwały:

19/LIX/2023 – zmian budżetu miasta na 2023 rok
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Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  za  2, przeciw – 0, wstrzym. - 1.

Komisja Finansowo – Budżetowa –  pozytywnie jednogłośnie

Dyskusja:

Pan Andrzej Gościniak

Pan Łukasz Rosicki – zwrócił się wnioskiem o uzupełnienie materiału „Informacja o stanie realizacji zadań

oświatowych  na  terenie  miasta  Siemianowice  Śląskie”  o  kwesƟę  niepublicznych  przedszkoli  i  szkół  

i innych jednostek oświatowych

Pan Adam Cebula

Pani Beata Gałecka – II Zastępca Prezydenta Miasta

Pani Katarzyna Chrapek – Rogowska – Skarbnik Miasta

Pan Łukasz Rosicki

Pan Adam Cebula

Pani Małgorzata Gościniak

Pani Katarzyna Chrapek – Rogowska – Skarbnik Miasta

Przewodniczący Rady  Miasta  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  nr  19/LIX/2023 –  zmian budżetu

miasta na 2023 rok

głosowanie:

za              -            18

przeciw     -             0

wstrzym.   -            0

2 osoby  nie brały udziału w głosowaniu 

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę  nr 19/LIX/2023 – zmian budżetu

miasta na 2023 rok

Projekt uchwały:

4/LIX/2023  -  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej

w Siemianowicach Śląskich za 2022 rok

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –   pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –   pozytywnie jednogłośnie
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Komisja Finansowo – Budżetowa –   pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  nr  4/LIX/2023  -  przyjęcia

sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Siemianowicach Śląskich za 2022 rok

głosowanie:

za              -           17

przeciw     -            0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła uchwałę  nr 4/LIX/2023  -   przyjęcia

sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Siemianowicach Śląskich za 2022 rok

Projekt uchwały:

5/LIX/2023-  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  mieszkaniach  chronionych

treningowych na terenie miasta Siemianowice Śląskie

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –   pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –  pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 5/LIX/2023- szczegółowych zasad

ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  mieszkaniach  chronionych  treningowych  na  terenie  miasta

Siemianowice Śląskie                                   

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
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Przewodniczący Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada Miasta podjęła  uchwałę nr  5/LIX/2023-  szczegółowych

zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  mieszkaniach  chronionych  treningowych  na  terenie  miasta

Siemianowice Śląskie                                   

Projekt uchwały:

6/LIX/2023- wyrażenia zgody na pierwszeństwo nabycia dotychczasowemu najemcy lokalu garażowego nr ..

o pow. użytk. 15,43m2 usytuowanego w obrębie nieruchomości położonej w rej. ul. Fabrycznej, stanowiącej

działkę  nr  55-2782/275 o  pow.  4514m2,  zapisanej  w księdze  wieczystej  KA1I................  z  jednoczesnym

oddaniem w użytkowanie wieczyste ułamkowej powierzchni gruntu wynoszącej 1/115 części, przynależnej

do tego garażu

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –   pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –   pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –  pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr  6/LIX/2023-  wyrażenia zgody na

pierwszeństwo  nabycia  dotychczasowemu  najemcy  lokalu  garażowego  nr  ..  o  pow.  użytk.  15,43m2

usytuowanego w obrębie nieruchomości położonej w rej. ul. Fabrycznej, stanowiącej działkę nr 55-2782/275

o pow. 4514m2, zapisanej w księdze wieczystej KA1I................ z jednoczesnym oddaniem w użytkowanie

wieczyste ułamkowej powierzchni gruntu wynoszącej 1/115 części, przynależnej do tego garażu

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę  nr 6/LIX/2023  wyrażenia zgody na

pierwszeństwo  nabycia  dotychczasowemu  najemcy  lokalu  garażowego  nr  ..  o  pow.  użytk.  15,43m2

usytuowanego w obrębie nieruchomości położonej w rej. ul. Fabrycznej, stanowiącej działkę nr 55-2782/275

o pow. 4514m2, zapisanej w księdze wieczystej KA1I................ z jednoczesnym oddaniem w użytkowanie

wieczyste ułamkowej powierzchni gruntu wynoszącej 1/115 części, przynależnej do tego garażu
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Projekt uchwały:

7/LIX/2023- wyrażenia zgody na pierwszeństwo nabycia dotychczasowemu najemcy lokalu garażowego nr ..

o pow. użytk. 15,43 m2 usytuowanego w obrębie nieruchomości położonej w rej. ul. Fabrycznej, stanowiącej

działkę nr 55-2782/275 o pow. 4514m2, zapisanej w księdze wieczystej KA1I/....... z jednoczesnym oddaniem

w użytkowanie wieczyste ułamkowej powierzchni  gruntu wynoszącej 1/115 części,  przynależnej do tego

garażu

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –   pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –  pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr   7/LIX/2023- wyrażenia zgody na

pierwszeństwo  nabycia  dotychczasowemu  najemcy  lokalu  garażowego  nr  ..  o  pow.  użytk.  15,43  m2

usytuowanego w obrębie nieruchomości położonej w rej. ul. Fabrycznej, stanowiącej działkę nr 55-2782/275

o  pow.  4514m2,  zapisanej  w  księdze  wieczystej  KA1I/.......  z  jednoczesnym  oddaniem  w  użytkowanie

wieczyste ułamkowej powierzchni gruntu wynoszącej 1/115 części, przynależnej do tego garażu

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę nr  7/LIX/2023  wyrażenia zgody na

pierwszeństwo  nabycia  dotychczasowemu  najemcy  lokalu  garażowego  nr  ..  o  pow.  użytk.  15,43  m2

usytuowanego w obrębie nieruchomości położonej w rej. ul. Fabrycznej, stanowiącej działkę nr 55-2782/275

o  pow.  4514m2,  zapisanej  w  księdze  wieczystej  KA1I/.......  z  jednoczesnym  oddaniem  w  użytkowanie

wieczyste ułamkowej powierzchni gruntu wynoszącej 1/115 części, przynależnej do tego garażu

Projekt uchwały:

8/LIX/2023-  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony , nieruchomości gruntowej o powierzchni 800m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta  Siemianowice  Śląskie,  będącej  fragmentem  działki  geodezyjnej  nr  45-29/4,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy Wiejskiej, z przeznaczeniem na ogródek przydomowy
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Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –   za – 0 , przeciw – 0, wstrzym. - 5.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – za – 0, przeciw – 0, wstrzym. - 3.

Komisja Finansowo – Budżetowa –  za – 3, przeciw – 1, wstrzym. - 0.

Dyskusją:

Pan Łukasz Rosicki

Pani Barbara Patyk-Płuciennik

Pani Beata Gałecka – II Zastępca Prezydenta Miasta

Pan Łukasz Rosicki

Pan Mariusz Sobeczko – Naczelnik Wydziału Gospodarkiu Nieruchomościami

Przewodniczący Rady Miasta poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  8/LIX/2023 -  wyrażenia  zgody na

odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy,  na  czas  nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 800m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,

będącej fragmentem działki geodezyjnej nr 45-29/4, położonej w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy

Wiejskiej, z przeznaczeniem na ogródek przydomowy

głosowanie:

za              -           7

przeciw     -           5

wstrzym.   -          5

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę nr 8/LIX/2023 w sprawie wyrażenia

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, na czas nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 800m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,

będącej fragmentem działki geodezyjnej nr 45-29/4, położonej w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy

Wiejskiej, z przeznaczeniem na ogródek przydomowy
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Projekt uchwały:

9/LIX/2023  -  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy,  na czas nieoznaczony,  nieruchomości gruntowej  o powierzchni  460m2,  stanowiącej  własność

Gminy Miasta  Siemianowice Śląskie,  będącej  fragmentem działki  geodezyjnej  nr  21-4165/293,położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy Wróbla, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –  za –2 , przeciw – 0, wstrzym. - 2.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  jednogłośnie za

Komisja Finansowo – Budżetowa –  za – 3 , przeciw – 1, wstrzym. - 0.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały   9/LIX/2023 -  wyrażenia zgody na

odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy,  na  czas  nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 460m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,

będącej fragmentem działki geodezyjnej nr 21-4165/293,położonej  w Siemianowicach Śląskich w rejonie

ulicy Wróbla, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

głosowanie:

za              -          10

przeciw     -           5

wstrzym.   -          2

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził,  że Rada Miasta  podjęła uchwałę   w sprawie wyrażenia zgody na

odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy,  na  czas  nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 460m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,

będącej fragmentem działki geodezyjnej nr 21-4165/293,położonej  w Siemianowicach Śląskich w rejonie

ulicy Wróbla, z przeznaczeniem na ogródek działkowy
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Projekt uchwały:

10/LIX/2023  -  uchwalenia  zmiany  "Miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru

położonego przy ulicy Zwycięstwa w Siemianowicach Śląskich"

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –   za – 2 , przeciw – 0, wstrzym. - 3.

Komisja Finansowo – Budżetowa –   za – 3, przeciw – 0, wstrzym. -1.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  iż  w  pierwszej  kolejności  należy  poddać  pod  głosowanie

załącznik Nr 2 do uchwały  tj. Rozstrzygnięcie Rady Miasta Siemianowic Śląskich o sposobie rozpatrzenia

nieuwzględnionych uwag do projektu planu.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował głosowanie en bloc nad uwagami jeżeli nie usłyszy sprzeciwu.

Sprzeciwu nie zgłoszono. 

Dyskusja:

Pani Małgorzata Gościniak

Pani Magdalena Faracik- Nowak- Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta

Pani Karina Siwiec-Magielnicka

Pani Magdalena Faracik - Nowak- Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta

Pani Małgorzata Gościniak

Pani Magdalena Faracik - Nowak- Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta

Przewodniczący Rady Miasta  zaproponował głosowanie en bloc  nad uwagami jeżeli  nie usłyszy

sprzeciwu. Sprzeciwu nie zgłoszono. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  załącznik  Nr  2  do  uchwały

tj. Rozstrzygnięcie Rady Miasta Siemianowic Śląskich o sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych

uwag  do  projektu  planu  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  "Miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego obszaru położonego przy ulicy Zwycięstwa w Siemianowicach Śląskich"
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głosowanie:

za               -          17

przeciw     -            0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła załącznik Nr 2 dotyczący projektu

uchwały  w sprawie   uchwalenia zmiany "Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru

położonego przy ulicy Zwycięstwa w Siemianowicach Śląskich"

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt   uchwały nr 10/LIX/2023 - uchwalenia

zmiany "Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ulicy Zwycięstwa

w Siemianowicach Śląskich"

głosowanie:

za              -          12

przeciw     -           1

wstrzym.   -          4

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła uchwałę  w  sprawie  10/LIX/2023  -

uchwalenia zmiany "Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ulicy

Zwycięstwa w Siemianowicach Śląskich"

Projekt uchwały:

11/LIX/2023 -  przyjęcia  Wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  gminy

Siemianowice Śląskie na lata 2023-2028 /wraz z autopoprawką/
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Dyskusja

Pan Adam Cebula- Przewodniczący Rady Miasta 

Pani Beata Gałecka - II  Zastępca Prezydenta Miasta zgłosiła  następujące autopoprawki do ww. projektu

uchwały:  

- w rozdziale 5 § 5 w punkcie 6 mamy zapis „ łączna obniżka stawki czynszowej  nie może być większa niż 50

%  ” proponuję   zapis  „  łączna  obniżka stawki  czynszowej  nie  może  być większa  niż  25  % ”.  Ponadto

proponuję  wykreślenie drugiego zdania w brzmieniu „ łącznie zwiększenie stawki czynszowej nie może być

większe niż 50 %.”.

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej – za – 4, przeciw – 0, wstrzym. - 0.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –  za – 3, przeciw – 0 , wstrzym. - 1.

Dyskusja:

Pan Wojciech Matczak

Pan Łukasz Rosicki -  zwrócił się  o informację na piśmie dotyczącą wysokości kwoty w planie remontów

i modernizacji w budżecie miasta.

Pani  Beata  Gałecka  -  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta zobowiązała  się  do  przedstawienia  na  piśmie

informacji dla Pana Łukasza Rosickiego.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  nr  11/LIX/2023  -  przyjęcia

Wieloletniego programu gospodarowania  mieszkaniowym zasobem  gminy  Siemianowice  Śląskie  na  lata

2023-2028/wraz z autopoprawką/

głosowanie:

za              -          15

przeciw     -           0

wstrzym.   -          2

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła uchwałę  nr  11/LIX/2023  w  sprawie

przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Siemianowice Śląskie

na lata 2023-2028 /wraz z autopoprawką/
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Projekt uchwały:

12/LIX/2023  -  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu

Lecznictwa Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej -  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –  pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  nr   12/LIX/2023  -  zatwierdzenia

rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu  Lecznictwa  Psychiatrycznego

w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła uchwałę  nr   12/LIX/2023  w  sprawie

zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu  Lecznictwa

Psychiatrycznego w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

Projekt uchwały:

13/LIX/2023 -  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu

Terapii Uzależnień i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –   pozytywnie jednogłośnie
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Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  nr   13/LIX/2023 -  zatwierdzenia

rocznego  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Terapii  Uzależnień

i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -          0

wstrzym.   -          0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła uchwałę  nr  13/LIX/2023  w  sprawie

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Terapii Uzależnień

i Współuzależnienia w Siemianowicach Śląskich za rok 2022

Projekt uchwały:

14/LIX/2023 -  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowej o powierzchni 300 m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta  Siemianowice  Śląskie,  będącej  fragmentem działki  geodezyjnej  nr  21-510/283,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulicy Oświęcimskiej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej – za – 2, przeciw – 0, wstrzym. - 3.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –  za – 2, przeciw –1 , wstrzym. - 1.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 14/LIX/2023 - wyrażenia zgody na

odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy,  na  czas  nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 300 m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,

będącej  fragmentem działki  geodezyjnej  nr 21-510/283, położonej  w Siemianowicach Śląskich w rejonie

ulicy Oświęcimskiej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

głosowanie:

za              -          11

przeciw     -          4

wstrzym.   -          2

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę nr 14/LIX/2023  wyrażenia zgody

na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy,  na  czas  nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 300 m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,

będącej  fragmentem działki  geodezyjnej  nr 21-510/283, położonej  w Siemianowicach Śląskich w rejonie

ulicy Oświęcimskiej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

Projekt uchwały:

15/LIX/2023 -  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

dzierżawy, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowej o powierzchni 499 m2, stanowiącej własność

Gminy  Miasta  Siemianowice  Śląskie,  będącej  fragmentem  działki  geodezyjnej  nr  43-84/8,  położonej

w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulic Wiejskiej i Rzecznej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej – za – 2, przeciw – 0, wstrzym. - 3.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji –  za – 2, przeciw – 0, wstrzym. - 1.

Komisja Finansowo – Budżetowa –  za – 3, przeciw – 1, wstrzym. - 0.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 15/LIX/2023 - wyrażenia zgody na

odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy,  na  czas  nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 499 m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,

będącej fragmentem działki geodezyjnej nr 43-84/8, położonej w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulic

Wiejskiej i Rzecznej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

głosowanie:

za              -          10

przeciw     -           5

wstrzym.   -          2

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę nr 15/LIX/2023  wyrażenia zgody

na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy,  na  czas  nieoznaczony,

nieruchomości gruntowej o powierzchni 499 m2, stanowiącej własność Gminy Miasta Siemianowice Śląskie,
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będącej fragmentem działki geodezyjnej nr 43-84/8, położonej w Siemianowicach Śląskich w rejonie ulic

Wiejskiej i Rzecznej, z przeznaczeniem na ogródek działkowy

Projekt uchwały:

16/LIX/2023 -  określenia  warunków umorzenia  w całości  lub  w części,  łącznie  z  odsetkami,  odroczenia

terminu płatności,  rozłożenia  na  raty  lub  odstępowania  od ustalenia  opłaty  za  pobyt  dziecka  w  pieczy

zastępczej  lub  opłaty  za  wyżywienie  i  zakwaterowanie  dziecka umieszczonego  w  zakładzie  opiekuńczo-

leczniczym, w zakładzie pielęgnacyjno- opiekuńczym lub w zakładzie rehabilitacji leczniczej

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej –  pozytywnie jednogłośnie

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – pozytywnie jednogłośnie

Komisja Finansowo – Budżetowa –   pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  nr  16/LIX/2023 -  określenia

warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia

na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej lub opłaty za wyżywienie

i zakwaterowanie dziecka umieszczonego w zakładzie opiekuńczo- leczniczym, w zakładzie pielęgnacyjno-

opiekuńczym lub w zakładzie rehabilitacji leczniczej

głosowanie:

za              -          16

przeciw     -           0

wstrzym.   -          1

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  podjęła uchwałę  nr  16/LIX/2023 określenia

warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia

na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej lub opłaty za wyżywienie

i zakwaterowanie dziecka umieszczonego w zakładzie opiekuńczo- leczniczym, w zakładzie pielęgnacyjno-

opiekuńczym lub w zakładzie rehabilitacji leczniczej

Projekt uchwały:

17/LIX/2023 - częściowej zmiany uchwały Nr 600/2023 Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 26 stycznia

2023 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Siemianowicach Śląskich
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Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej – za – 4, przeciw – 0, wstrzym. - 0.

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji – głosowanie indywidualne na Sesji.

Komisja Finansowo – Budżetowa –   pozytywnie jednogłośnie

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr  17/LIX/2023 - częściowej zmiany

uchwały Nr 600/2023 Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie utworzenia

Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Siemianowicach Śląskich

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -          0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę nr 17/LIX/2023 częściowej zmiany

uchwały Nr 600/2023 Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie utworzenia

Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Siemianowicach Śląskich

Projekt uchwały:

22/LIX/2023 - częściowej zmiany Uchwały Nr 428/2009 Rady Miasta Siemianowic Śląskich z dnia 26 marca

2009  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  oraz  szczegółowych  warunków  wypłacania  dodatków  do

wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za

godziny ponadwymiarowe i godzin doraźnych zastępstw oraz wysokości podwyższenia minimalnych stawek

wynagradzania zasadniczego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto

Siemianowice Śląskie.

Opinie Komisji:

Komisja Polityki Społecznej – za – 4, przeciw – 0, wstrzym. - 0.

Komisja Finansowo – Budżetowa –   pozytywnie jednogłośnie

Dyskusja:

Pani Małgorzata Gościniak
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Pan Adam Cebula 

Pani Beata Gałecka – II Zastępca Prezydenta Miasta

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr  22/LIX/2023 - częściowej zmiany

Uchwały Nr 428/2009 Rady  Miasta Siemianowic Śląskich z  dnia  26 marca 2009 r.  w sprawie określenia

wysokości  oraz  szczegółowych  warunków  wypłacania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz

szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godzin

doraźnych  zastępstw  oraz  wysokości  podwyższenia  minimalnych  stawek  wynagradzania  zasadniczego

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto Siemianowice Śląskie.

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -          0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta podjęła uchwałę nr 22/LIX/2023  częściowej zmiany

Uchwały Nr 428/2009 Rady  Miasta Siemianowic Śląskich z  dnia  26 marca 2009 r.  w sprawie określenia

wysokości  oraz  szczegółowych  warunków  wypłacania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz

szczegółowych  warunków  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godzin

doraźnych  zastępstw  oraz  wysokości  podwyższenia  minimalnych  stawek  wynagradzania  zasadniczego

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto Siemianowice Śląskie.

Ad. 9

Przyjęcie planu pracy Rady Miasta na II półrocze 2023 r.

Projekt Planu Pracy Rady Miasta Siemianowic Śląskich na II półrocze Radni otrzymali.

Radni  nie zgłosili uwaga do przedstawionych propozycji. 
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Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie Plan Pracy Rady Miasta Siemianowic Śląskich na drugie

półrocze 2023 roku

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy Rady Miasta na drugie półrocze

2023 roku.

Ad. 10

Przyjęcie  terminarzy  posiedzeń  i  planów  pracy  Komisji  stałych  Rady  Miasta  na  II  półrocze  

2023 r.

Projekty planów pracy radni otrzymali.

Rada Miasta nie zgłosiła uwag do proponowanych planów pracy Komisji stałych.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie Plany Pracy wraz z terminami następujących komisji:

Komisji Polityki Społecznej
głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził,  że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy  wraz z terminarzem Komisji

Polityki Społecznej na II półrocze 2023 r. 

Komisja Rozwoju Miasta i Inwestycji

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził,  że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy  wraz z terminarzem Komisji

Rozwoju Miasta i Inwestycji na II półrocze 2023 r. 

Komisja Finansowo – Budżetowa

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził,  że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy  wraz z terminarzem Komisji

Finansowo - Budżetowej na II półrocze 2023 r. 

Komisja Rewizyjna

głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził,  że Rada Miasta przyjęła Plan Pracy  wraz z terminarzem Komisji

Rewizyjnej na II półrocze 2023 r. 

Ad. 11

Powołanie Komisji Uchwał na II półrocze 2023 roku.

Przewodniczący  Rady  Miasta  zaproponował   powołanie   Komisji   Uchwał  w dotychczasowym składzie:

Aleksandra  Krążek,  Barbara  Patyk  –  Płuciennik,  Bartłomiej  Pieczykolan,  Tomasz Nowara,  Łukasz  Rosicki.

Powyższe osoby wyraziły zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod głosowanie  powołanie  Komisji  Uchwał  na  II półrocze 2022 r.

w składzie: Aleksandra Krążek, Barbara Patyk – Płuciennik, Bartłomiej Pieczykolan, Tomasz Nowara, Łukasz

Rosicki
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głosowanie:

za              -          17

przeciw     -           0

wstrzym.   -           0

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu

/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził,  że Rada Miasta powołała Komisję Uchwał na II  półrocze 2023 r.

w składzie: Aleksandra Krążek, Barbara Patyk – Płuciennik, Bartłomiej Pieczykolan, Tomasz Nowara, Łukasz

Rosicki. 

Ad.12

Sprawy informacyjne.

Przewodniczący Rady Miasta w sprawach informacyjnych poinformował, o korespondencji która wpłynęła

do Rady Miasta: 

-  apel  Związku  Gmin  i  Powiatów  dotyczącym  nawiązania  współpracy  z  ukraińskim  samorządami  i

wznowienia dialogu z przedstawicielami mniejszości  polskiej na Białorusi, 

- poparciu miasta Katowice oraz miasta Czeladź oraz Urzędu Metropolitarngo Górnośląsko- Zagłębiowskiej

Metropolii apelu Rady Miasta Siemianowic Śląskich w sprawie poparcia inicjatywy ustawodawczej wobec

Rządu i Sejmu RP w zakresie nowelizacji  ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r.  o ochronie praw lokatorów,

mieszkaniowym  zasobie  gminy  i  o  zmianie  Kodeksu  cywilnego,  polegającej  na  wyłączeniu  gminy,  jako

podmiotu odpowiedzialnego za zapewnienie  lokali  zastępczych dla  mieszkańców eksmitowanych z  lokali

należących do wspólnot, właścicieli prywatnych oraz spółdzielni mieszkaniowych w związku z generowaniem

wysokich kosztów ponoszonych przez gminy,

-  Wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego dotyczącym uchwały  Nr 596/2023 z  dnia  26 stycznia

2023 r. w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej polegającej na budowie dwóch budynków

mieszkalnych  wielorodzinnych  z  usługami  towarzyszącymi,  zagospodarowaniem  terenu,  drogami  oraz

infrastrukturą techniczną przy ul. Wróblewskiego w Siemianowicach Śląskich.

- piśmie mieszkańca dotyczącego ścieżek rowerowych .

Pani  Małgorzata  Gościniak  poinformowała  o  odbywających  się  zebraniach  Siemianowickiej  Spółdzielni

Mieszkaniowej. 

Pani  Karina  Siwiec-Magielnicka  poinformowała,  że  jako  Klub   wraz  z   Przewodniczącym Związku  Miast

Polskich i Powiatów oraz  z przedstawicielami Senatu intensywnie pracują nad  nowelizacją  ustawy z dnia

21  czerwca  2001  r.  o  ochronie  praw  lokatorów,  mieszkaniowym  zasobie  gminy  i  o  zmianie  Kodeksu
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cywilnego,  polegającej  na  wyłączeniu  gminy,  jako  podmiotu  odpowiedzialnego  za  zapewnienie  lokali

zastępczych dla mieszkańców eksmitowanych z lokali należących do wspólnot, właścicieli prywatnych oraz

spółdzielni mieszkaniowych w związku z generowaniem wysokich kosztów ponoszonych przez gminy,

Pani Barbara Patyk-Płuciennik przypomniała, że to Komisja Polityki Społecznej jako pierwsza przedstawiła

pomysł o wystosowaniu pisma do samorządów, Rządu, Sejmu RP o podjęcie kroków w sprawie nowelizacji

ustawy  z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie

Kodeksu cywilnego,  polegającej  na wyłączeniu gminy,  jako  podmiotu odpowiedzialnego za  zapewnienie

lokali zastępczych dla mieszkańców eksmitowanych z lokali należących do wspólnot, właścicieli prywatnych

oraz spółdzielni mieszkaniowych w związku z generowaniem wysokich kosztów ponoszonych przez gminy.

Ad. 13

Zamknięcie obrad Sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Pan Adam Cebula zamknął LIX Sesję Rady Miasta Siemianowic Śląskich VIII

kadencji.

Sesja zakończyła się o godz. 16:05

Przewodniczący Rady Miasta

                                                                                                                                                    

 /-/Adam Cebula

Protokołowała:

Aldona Nowak
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